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IZVJEŠĆE PREDSJEDNIKA  
 

 O RADU 
 

HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 

za razdoblje od 14. studenog 2014. do 14. studenog 2015. god. 

 
Hrvatska komora arhitekata (HKA/Komora) djelovala je tijekom 2015. god. sukladno Programu rada 
HKA-a za 2015. god. i Planu prihoda i rashoda HKA-a za 2015. god., usvojenih na 11. redovnoj sjednici 
Skupštine HKA-a, održanoj 12. prosinca 2014. god. Komora je provodila i razvijala inicijative Upravnog 
odbora vezane uz usvojeni strateški okvir poslovanja i razvojni plan Hrvatske komore arhitekata. 
 

                    
               AKTIVNOST 

 

       
       IZVRŠITELJ 

    
     RAZDOBLJE 

  
                                          IZVRŠENJE / KOMENTAR 
 

 
 

1 
Redovne aktivnosti HKA-a 

Skupština, 
Upravni odbor, Tajništvo 

posebna zaduženja 

studeni 2014. / 
studeni 2015. 

                                                
SKUPŠTINA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA  
(mandat 2012-2015) 
 
Sastav Skupštine u mandatu 2012-2015 
      
Predrag Rechner, Andrea Barac, Miljenko Bernfest, Mateo Biluš, Siniša Bjelica, Zoran Boševski, 
Zoran Brakus, Saša Bui, Rajka Bunjevac, Marko Cvjetko, Ljiljana Ćurčija, Tomislav Ćurković, 
Robert Duić, Romano Duić , Boris Fiolić, Darko Anton Franceschi, Marijan Gezi, Hrvoje Hrabak, 
Maja Huljev Ton, Berislav Iskra, Tihomir Jukić, Željka Jurković, Vladimir Kasun, Neno Kezić , 
Nenad Kocijan, Vesna Koščak Miočić-Stošić, Tomislav Krajina, Vesna Kresnik Vojnović, Tomislav 
Kukin, Sabina Majdandžić, Davor Matticchio, Ante Milas, Marina Oreb, Vedran Pedišić, Vinko 
Penezić, Vladimir Petrović, Alan Leo Pleština, Branimir Rajčić, Tatjana Rakovac, Davorin Raos, 
Mario Smilović, Lenka Šaran, Zoran Veršić, Vlatka Vidović, Matija Vinski, Ivo Vojnović, Reno 
Vrbanec i Tonko Zaninović. 
 
Skupština je u izvještajnom razdoblju održala 3 sjednica, od čega: 
 

o 1 redovnu i 
o 2 izvanredne sjednice 
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11. redovna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 11. redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 12. prosinca 2014. godine bila su prisutna 33 
člana. 
 
Odluke s 11. redovne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- Izvješće predsjednika o radu HKA-a za 2014. godinu, 
- Izvješće o radu Upravnog odbora HKA-a za 2014. godinu, 
- Izvješće Nadzornog odbora HKA za 2014. godinu, 
- Prijedlog Programa rada HKA za 2015. godinu, 
- Prijedlog Plana prihoda i rashoda HKA za 2015. godinu, 
- Prijedlog godišnjeg okvirnog Plana sjednica Skupštine HKA za 2015. godinu, 
- Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o administrativnim naknadama, 

 
12. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 12. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj dana 20. ožujka 2015. godine bilo je 
prisutno 37 članova Skupštine. 
 
Odluke s 12. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a:  
 

- Izmjena i dopuna Statuta HKA 
- Izmjena i dopuna Pravilnika o izborima HKA. 

 
13. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 

 
Na 13. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj dana 20. travnja 2015. godine 
prisustvovalo je 39 članova Skupštine. 
 
Odluke s 13. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- Izviješće o izvršenju Plana prihoda i troškova HKA za 2014. godinu, 
- Izvještaj o obavljenom uvidu u financijske izvještaje HKA za 2012., 2013., i 2014. Godinu 
- Imenovanje članova Izborne komisije HKA, 
- Odluka o raspisivanju Izbora za Skupštinu HKA, Vijeća PO te tijela Skupštine i tijela 

Komore 
 

 
SKUPŠTINA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA  
(mandat 2015-2019) 
 
Sastav Skupštine u mandatu 2015-2019 
      
Đurđica Bajić, Andrea Barac, Siniša Bjelica, Zoran Boševski, Zoran Brakus, Saša Bui, Rajka 
Bunjevac, Marko Cvjetko, Božica Česi, Marko Čulina, Tomislav Ćurković, Romano Duić, Boris 
Fiolić, Tanja Goleš, Maja Huljev Ton, Tihomir Jukić, Željka Jurković, Vladimir Kasun, Neno Kezić, 
Andrea Knez, Nenad Kocijan, Vesna Kresnik Vojnović, Tomislav Kukin, Iskra Lukin, Ivan Ljubić, 
Vlasta Marčić, Anđa Marić, Melita Matasić Pajić, Luka Matticchio, Joško Miklo, Ante Milas, Dalija 
Milonja, Ljubomir Miščević, Bruno Nefat, Vedran Pedišić, Vladimir Petrović, Alan Leo Pleština, 
Branimir Rajčić, Tatjana Rakovac, Davorin Raos, Doris Smirčić, Lenka Šaran, Mira Tadej Crnković, 
Zoran Veršić, Vlatka Vidović, Matija Vinski, Ivo Vojnović, Reno Vrbanec i Tonko Zaninović. 
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1. Izborna Skupštine HKA-a 
 
Izborna sjednica Skupštine HKA održana je dana 20. srpnja 2015. godine. Na sjednici su 
sudjelovala 44 člana od ukupno 51 člana Skupštine. 
 
Na sjednici su izabrani: 

 predsjednica Komore, gđa. Željka Jurković, dipl.ing.arh. 

 članovi Upravnog odbora, 

 Odbora za upis, 

 Nadzorni odbor, 

 Stegovni tužitelj i zamjenici stegovnog tužitelja, 

 Stegovni sud, 

 Viši stegovni sud, 

 Arbitražni sud, i 

 Odbor za standard usluga 
 
 

 
UPRAVNI ODBOR 

(mandat 2012-2015) 
 
Sastav Upravnog odbora: 
Predsjednik: Tomislav Ćurković . 
Zamjenica predsjednika: Rajka Bunjevac. 
Članovi: Boris Fiolić, Berislav Iskra, Željka  Jurković, Vadimir Kasun, Marina Oreb (od ožujka 
2014. godine umjesto gđe. Oreb član Upravnog odbora je g. Romano Duić) Vinko Penezić i 
Vladimir  Petrović. 
Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju održao 10 sjednica, od čega 8 redovnih i 2 dopisne 
sjednice: 
Redovne sjednice Upravnog odbora: 
 

1. 26. sjednica 12.12.2014. god. 
2. 27. sjednica 21.01.2015. god. 
3. 28. sjednica 19.02.2015. god. 
4. 29. sjednica 24.03.2015. god. 
5. 30. sjednica 20.04.2015. god. 
6. 31. sjednica 20.05.2015. god. 
7. 32. sjednica 16.06.2015. god. 
8. 33. sjednica 15.07.2015. god. 

 
Dopisne sjednice Upravnog odbora: 
 

1. dopisna sjednica (12 sjednica u mandatu) 1. travnja 2015. godine 
2. dopisna sjednica (13 sjednica u mandatu) 3. travnja 2015. godine 
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UPRAVNI ODBOR 
(mandat 2015-2019) 

 
Sastav Upravnog odbora: 
Predsjednica: Željka Jurković 
Zamjenik predsjednice: Ivan Ljubić 
Članovi: Vladimir  Petrović, Lenka Šaran, Zoran Brakus, Branimir Rajčić, Nenad Kocijan, Rajka 
Bunjevac, Tomislav Ćurković. 
 
Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju održao 5 sjednica, od čega 4 redovne i 1 dopisnu 
sjednicu. 
 
Redovne sjednice Upravnog odbora: 
 

1. 1.sjednica 26. kolovoza 2015. god. 
2. 2. sjednica 23. rujna 2015. god., 
3. 3. sjednica 28. listopada 2015. god., 
4. 4. sjednica 12. studenog 2015. god. 

 
Dopisna sjednica Upravnog odbora: 
 

1. dopisna sjednica održana je dana 25. rujna 2015. godine. 
 
 

 
1a 

 
Rad tijela, odbora, povjerenstava i 

radnih grupa / skupina 
 

 
Redovan rad i 

posebna zaduženja 

 
studeni 2014.  
/studeni 2015. 

  
Odbor za upis 
(mandat 2012-2015)  
 
Članovi Odbora za upis su: 
Predsjednik Tomislav Ćurković 
i članovi: Darko Anton Francesci, Zoran Boševski, Neno Kezić i Branimir Rajčić, te Vesnica Koščak 
Miočić-Stošić, kao članica koja sudjeluje u radu OU-a za kandidate krajobrazne arhitekte.  
 
Odbor je održao 7 sjednica:  

1. 16.01.2015. god. 
2. 19.02.2015. god. 
3.  20.03.2015. god. 
4. 16.04.2015. god. 
5. 15.05.2015.  god. 
6. 18.06.2015.  god. 
7. 09.07.2015. god. 

 
Održano je 6 sjednica završne prezentacije vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih 
arhitekata: 
 

1. 16.01.2015. god. 
2. 19.02.2015. god. 
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3. 20.03.2015. god. 
4. 16.04.2015. god. 
5. 15.05.2015.  god. 
6. 18.06.2015.  god. 

 
 
Odbor za upis 
(mandat 2015-2019)  
 
Članovi Odbora za upis su: 
Predsjednica Željka Jurković 
i članovi: Zoran Boševski, Neno Kezić i Doris Smirčić, Vladimir Kasun, te Mara Marić  kao članica 
koja sudjeluje u radu OU-a za kandidate krajobrazne arhitekte. 
 
             1. sjednica              24.08.2015. god. 
 

- održano je ukupno 5 elektronskih sjednica 

 
U izvještajnom razdoblju je: 

 upisano 100 članova u Imenik ovlaštenih arhitekata 

 u Imenik stranih ovlaštenih arhitekata nije bilo upisa 

 upisano u Evidenciju stranih ovlaštenih osoba kojima je HKA izdala rješenje za 
povremeno ili   privremeno obavljanje poslova projektiranja i/ili stručnog nadzora 
građenja u svojstvu odgovorne osobe 2 nova člana i 6 je produžilo svoje rješenje na 
daljnjih godinu dana 

 upisano  7 članova u Evidenciju kojima je HKA priznala inozemnu stručnu kvalifikaciju 

 upisano 116 vježbenika 

 ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorilo 13 članova 

 ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 26 članova 

 ispisano 18 članova 

 komorski postupak za vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata 
uspješno završilo 52 kandidata 

 
Nadzorni odbor  
(mandat 2012-2015) 
 
Nadzorni odbor djeluje u sastavu: 
 
Predsjednik Srećko Merle  
 
i članovi: Ante Krešimir Jagić i  Zdenko Selaković. 
 
Nadzorni odbor  je održao 1 sjednicu:      
 

 24. ožujka 2015. godine, 
 

Nadzorni odbor  
(mandat 2015-2019) 
 
Nadzorni odbor djeluje u sastavu: 
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Srećko Merle, Tamara Stantić Brčić  i  Zdenko Selaković. 
 
Nadzorni odbor nije imao sjednice u novom sazivu. 
 
Stegovno tužiteljstvo  
(mandat 2012-2015) 
 
 
Stegovni tužitelj Ivan Ljubić,  
 
i zamjenici: Zoran Bare, Kristijan Garaj, Željka Kolar Benak i Damir Novoselec. 
 
Održana su 4 sjednice Stegovnog tužiteljstva: 
 

1. 26.11.2014.. godine, 
2. 11.02.2015. godine, 
3. 11.03.2015.. godine, 
4. 02.06.2015. godine,   

 
 
Stegovno tužiteljstvo  
(mandat 2015-2019) 
 
Stegovna tužiteljica Željka Kolar Benak 
 
i zamjenici: Zoran Bare, Kristijan Garaj, Iris Vudrag i Damir Novoselec. 
 
Održana je  1 sjednica Stegovnog tužiteljstva: 
 

1. 23. rujna 2015. godine. 
 
 
Stegovni sud  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Stegovnog suda Ivan Mucko,  
i suci: Mladen Kirin, Ivica Majcen, Igor Pangos i Jasmina Šokman Matulić. 
 
Održane su 2 sjednice Stegovnog suda: 
 

1. 11. veljače 2015. godine 
2. 11. ožujka 2015. godine 
 

 
Stegovni sud  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik Stegovnog suda Ivan Mucko,  
i suci: Mladen Kirin, Ivica Majcen, Igor Pangos i Jasmina Šokman Matulić. 
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Održane su  3 sjednice Stegovnog suda: 
 

1. 30. rujna 2015. godine, 
2. 14. listopada 2015. godine, 
3. 3. studenog 2015. godine. 

 
 
Viši stegovni sud  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Višeg stegovnog suda Berislav Martinović,  
i suci: Sergio Capelletti, Robert Plejić, Mario Šimunović, Matko Vetma. 
 
U izvještajnom razdoblju održana je sjednica Višeg stegovnog suda HKA dana 15. travnja 2015. 
godine. Na sjednici je raspravljano o četiri predmeta slijedom priziva. 
 
 
Viši stegovni sud  
(mandat 2015-2019) 
 
Članovi Višeg stegovnog suda su Marijan Gezi, Tomislav Dolečki, Robert Duić, Robert Plejić, 
Mario Šimunović. 
 
Viš stegovni sud nije imao sjednice u novom sazivu. 
 
 
Odbor za normiranje poslova i usluga 
(mandat 2012-2015) 
 
 
Sastav Odbora za normiranje poslova i usluga, je  
Zlatko Hanžek, predsjednik 
Andrea Barac, zamjenica predsjednika 
 
a članovi: Siniša Bjelica, Nenad Kocijan, Vesna Kresnik Vojnović, Darko Manestar i Darko 
Martinec.  
 
U izvještajnom razdoblju zaprimljeno je ukupno 27 prijava na Stegovno tužiteljstvo.  
 
Od Odbora za normiranje usluga zatražene su sljedeće provjere 
 

 Cijena izvedbenog projekta i troškovnika prema standardu usluga HKA za Odvjetničko 
društvo Petričević i partneri, 

 provjera cijene izrade projektne dokumentacije i projektantskog nadzora za Atmosfera 
d.o.o. 

 Elaborat nalaza i mišljenja radi utvrđivanja procjene vrijednosti projekta koji je predmet 
spora u sudskom predmetu P-4050/2015 Općinski sud u Zagrebu; 

 Revizija izračuna cijene izrade idejnog projekta sa ishođenjem lokacijske dozvole za 
izgradnju poslovno-sportskog objekta NK INTER Zaprešić na k.č.br. 3065/20 k.o. Zaprešić 
za Kincl d.o.o. 
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 Hotel Airport city, Zračna luka Zagreb, provjera cijene projektiranja zgrade za Kincl d.o.o. 

 Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta procjenu cijene izrade vrijednosti projektne 

dokumentacije (idejnog elaborata za prikupljanje posebnih uvjeta, glavnog i 

izvedbenoga projekta s pripadajućim troškovnicima) za novu zgradu Tehnološkog parka 

Varaždin. 

 Grad Zagreb, procjena troška za izradu izmjena i dopuna GUP-a Grada Zagreba 

 
 
Odbor za normiranje poslova i usluga 
(mandat 2015-2019) 
 
Sastav Odbora za normiranje poslova i usluga, je  
Zlatko Hanžek, predsjednik 
Andrea Barac, zamjenica predsjednika 
 
a članovi: Siniša Bjelica, Aljoša Bačić, Vesna Kresnik Vojnović, Darko Manestar i Darko Martinec.  
 
Od Odbora za normiranje usluga zatražene su dvije provjere cijena 
 

1. Kincl d.o.o., zatražena revizija izračuna cijene izrade idejnog projekta sa ishođenjem 
lokacijske dozvole za izgradnju poslovno-sportskog objekta NK Inter Zaprešić, 

2. Kincl d.o.o., zatražena je provjera cijene projektiranja zgrade Hotel Airoport city, Zračna 
luka Zagreb 

 
 
Odbor za urbanizam 
(mandat 2012-2015 i mandat 2015-2019) 
 
 
Temeljem odluke Upravnog odbora, na prijedlog mandatarke Jasminke Pilar-Katavić, 17.07. 
2013. godine, imenovani su članovi novog Odbora za urbanizam, u sastavu: 
 
Jasminka Pilar-Katavić , predsjednica, 
Lili Bračun, zamjenica predsjednice  
i članovi: Katarina Hajdninić, Tihomir jukić, Željka Kučinić, Željko Predovan, Ana Putar, Iva 
Rechner Dika i gđa. Lidija Škec.  
 
U izvještajnom razdoblju Odbor je održao  6 sjednica: 
 

1. 12. ožujka 2015. godine, 
2. 27. travnja 2015. godine, 
3. 13.06.2014. godine, 
4. 10. srpnja  2015. godine, 
5. 30. rujna 2015. godine, (konstituirajuća sjednica u novom mandatu) 
6. 27. listopada 2015. godine. 

 
U ožujku 2015. godine Odbor je dao prijedloge, odnosno primjedbe na prijedlog Zakona o 
poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje u tijeku javne rasprave. Nadalje, u 
travnju 2015. godine Odbor je analizirao i raspravljao o Radnom materijalu za izradu Nacrta 
pravilnika o sadržaju prostornih planova, kako bi se i prije njegovog upućivanja u javnu 
raspravu/savjetovanje sa zainteresiranom javnošću, osigurale pretpostavke za pripremu što 
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kvalitetnijeg zakonskog akta. 
U srpnju 2015. godine Odbor se očitovao o Nacrtu prijedloga Strategije prostornog razvoja RH, 
U kolovozu 2015. godine predsjednica Odbora očitovala se na Nacrt uredbe o informacijskom 
sustavu prostornog uređenja. 
 
Odbor za stalno stručno usavršavanje  
(mandat 2012-2015) 
 
 
Odbor za stalno stručno usavršavanje osnovan je 14.11.2012. god., u sastavu: 
 
 
Maja Huljev Ton, predsjednica,  
i članovi Boris Fiolić, Duška Jelić, Tomislav Kukin i Vinko Penezić. 
 
U izvještajnom razdoblju održano je 9 sjednica Odbora:  
 

 28.11.2014. godine, 

 27.1.2015. godine, 

 2.2.2015. godine,  

 16.2.2015. godine,  

 5.3.2015. godine, 

 13.3.2015. godine, 

 31.3.2015. godine, 

 15.7.2015. godine, 

 17.7.2015., godine. 

 

Sukladno dinamičnosti rada Odbora održavane su i elektronske sjednice. Kontinuirano se 

provodilo evidentiranje aktivnosti, individualnog usavršavanja članova, prema individualnim 

prijavama, po odobrenju Odbora za SSU, kao i IN HOUSE usavršavanje. 

Odbor je predao Program rada za razdoblje 31. listopada 2014. godine do 1. studeni 2015. 

godine Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja, sukladno propisima o stručnom 

usavršavanju, te Izvješće o realiziranim aktivnostima za razdoblje 1. prosinca 2013. do 30. 

studenoga 2014. godine.  

 
Voditelj SSU-a 

 

26. kolovoza za Voditelja SSU-a HKA-a imenovan je Tomislav Ćurković, dipl.ing.arh., a za 

njegovog zamjenika Robert Loher, dipl.ing.arh. 

 

Stupanjem na snagu novih zakona (NN 78/2015) strukovne komore trebaju izraditi nove akte 

koji će urediti stručno usavršavanje svojih članova. Sjednice voditelja s tekućim temama i 

temama novog sustava SSU-a održane su  4. rujna i 16. rujna, 23. rujna i 1. i 7. listopada 2015.  

 

U izvještajnom razdoblju u programu SSU-a održano je ukupno 46 aktivnosti u sklopu kojih su 

članovi mogli ostvariti 277 bodova od toga 30 iz građevno – tehničke regulative. 
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Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu 
(mandat 2012-2015) 
 
 
Odbor sada djeluje u sastavu: 
Toni Borković, predsjednik, Marin Račić, zamjenik predsjednika, Jasenka Bertol Vrček, Željko 
Koški, Zoran Veršić, te Irena Vojnović. 
 
U izvještajnom razdoblju su održana je 1 sjednice Odbora, 
 

 20. ožujka 2015. godine, 
 

Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu Imenovalo je Povjerenstvo za organizaciju 
dana HKA-a na 6. zagrebačkom energetskom tjednu u sastavu: Irena Vojnović, Jasminka Bertol-
Vrček, Željko Koški, Marijan Račić i Dušanka Šimunović) 
 
Odbor za međunarodnu suradnju  
(mandat 2012-2015) 
 
Odbor za međunarodnu suradnju osnovan je 14.11.2012. god. i djeluje u sastavu: 
Alan Leo Pleština, predsjednik  
i članovi:  
mr.sc. Dubravko Bačić, Sanja Cvjetko Jerković, Tomislav Ćurković, Vladimir Petrović i Rajka 
Bunjevac, kao pridruženi član u pogledu Arhitektonskih politika i  pitanja suradnje s EFAP-om.  
 
 
Voditelj natječaja 
 
U periodu od 14. srpnja 2014. godine do 27. kolovoza 2015. godine funkciju voditelja natječaja 
obnašala je Željka Jurković, a njezin zamjenik bio je Gianmarco Ćurčić Baldini. Odlukom 
Upravnog odbora od 27. kolovoza 2015. godine Gianmarco Ćurčić Baldini imenovan je 
voditeljem natječaja, a Ariana Korlaet  njegovom zamjenicom. 
 
U izvještajnom razdoblju izdano je  20 registarskih brojeva natječajima: 
 
 

 5-14/LP-UA/NJN - Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja za 
novu zgradu Centar za posjetitelje „Centar pavilna“ Lepoglava; 

 6-14/MA-UA/NJN – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
obalnog pojasa centra naselja Malinska; 

 7-14/MT-UA/NJN – Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog  rješenja 
uređenja središta naselja sa zradom multimedijalnog centra u Matuljama, 

 8-15/SB-LUAK/NJN – Natječaj za izradu idejnog likovnog, urbanističko-arhitektonskog i 
krajobraznog rješenja spomen obilježja djeci poginulih branitelja u Domovinskom raatu 
u Republici Hrvatskoj; 

 9-15/ST-UA/N – Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbansitičkog rješenja hotela 
4* na čestici zemljišta broj 9629 k.o. Split; 

 10-15/ZG-UA/N/E13 – Natječaj za izradu idejnog urbanističko – arhitektonskog rješenja 
za četiri lokacije uz rijeku Savu, Zagreb, u okviru međunarodnog urbanističko-
arhitektonskog natječaja Europan 13; 

 11-15/SI-A/NJN – Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja za natkrivanje 
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polivalentnog igrališta irekonstrukciju rekracijskog centra „Zibel“ u Sisku; 

 12-15/ZG-UA/N – Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
rezidencijalne građevine stambene namjene, Preradovićeva 11, u Zagrebu; 

 13-15/ZG-UA/N – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
poslovno-sportskog centra na Radničkoj cesti u Zagrebu 

 14-15/ST-UA/N - Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja pojedinačnog 
zahvata P11 u Splitu 

 15-15/ZD-A/NJN - Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja prostora vojarne 
Franka Lisice – Novi kampus; 1. zgrada fakulteta i studentski dormitorij, 2. Studentska 
menza i studentski paviljoni 

 16-15/VU-AU/NJN - Natječaj za izradu arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
Interkulturnog programa predškole i osnovne škole „Dunav“ i školske sportske dvorane 
u Vukovaru; 

 17-15/ZG-AU/NJN - Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
odgojno obrazovnog kompleksa Središće u Zagrebu; 

 18-15/ZG-AU/N - Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
Poliklinike Bilić Vision na Ksaverskoj cesti 10, u Zagrebu; 

 19-15/ZG-UA/N - Natječaj za izradu ubanističko-arhitektonskog rješenja "Poslovne 
građevine sa skladištem u Blatu" u Zagrebu; 

 20-15/ZD-UA/NJN - Natječaj za izradu urbanističko-arhitektonskog rješenja Bastiona 
Citadela u Zadru; 

 21-15/ZG-UA/N - Natječaj za izradu urbanističko-arhitektonskog rješenja Društvenog 
centra na Laništu, Zagreb; 

 22-15/ZG-UA/NJN - Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja za 
uređenje ulice Ljerke Šram na Savici; 

 23-15/OS-UA/NJN – Natječaj za izradu idejnog urbanističko arhitektonskog rješenja 
zgrade studentskog paviljona u Sveučilišnom kampusu u Osijeku; 

 24-15/BA-UA/NJN - Natječaj za izradu idejnog urbanističko arhitektonskog rješenja 
uređenja obalng pojasa naselja Baška 

 
 
Odbor krajobraznih arhitekata  
(mandat 2012-2015) 
 
Odbor krajobraznih arhitekata djeluje u sastavu: 
 
Vesnica Koščak Miočić-Stošić, predsjednica  
i članovi: Branka Aničić, Robert Duić, Dobrila Kraljić, M. Marić i Tatjana Sršen. 
 
Odbor je održao sjednice: 
 

 15. prosinca 2014. godine. 
 
Odbor za zakonodavstvo 
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik: Ivan Ljubić, 
Članovi: Lenka Šaran, Brankica Petrović, Ranko Radunović, Gordana Matić 
 
Odbor je dana 6. listopada 2015. godine održao prvu konstituirajuću sjednicu Odbora na koju su 
bili spriječeni doći članovi Ranko Radunović i Gordana Matić. 



 
 

 12 

 
Odbor za informatizaciju, web i digitalne tehnologije 
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik: Matija Vinski, 
Članovi: Marko Zeko, Siniša Bjelica, Bojana Šantić, Gianmarco Ćurčić Baldini. 
 
Od osnivanja Odbor je održao dvije sjednice od čega je prva bila konstituirajuća: 

 29. rujna 2015. godine, 

 30. listopada 2015. godine. 
 
 
Povjerenstvo za unaprjeđenje postupaka javne nabave 
(mandat 2012-2015) 
 
Povjerenstvo za unaprjeđenje postupaka javne nabave osnovano je 14.11.2012. god., u sastavu:  
Marko Cvjetko, Zofi Jerič – Bilogrević, Vladimir Kasun i Zvonimir Prlić.  
 
Članovi Povjerenstva održali su 10  sjednica u izvještajnom razdoblju: 
 

1. 9. prosinca 2014. godine, 
2. 10. prosinca 2014. godine, 
3. 17. siječnja 2015. godine 
4. 20. siječnja 2015. godine, 
5. 23. ožujka 2015. godine, 
6. 27. travnja 2015. godine, 
7. 11. svibnja 2015. godine, 
8. 16. svibnja 2015. godine, 
9. 6. lipnja 2015. godine, 
10. 15. lipnja 2015. godine. 

 
Povjerenstvo za prezentacije vježbenika 
(mandat 2012-2015) 
 
članovi Odbora za upis Hrvatske komore arhitekata (minimalno 2 predstavnika):  
dr. sc. Kristina Careva, ovl. arh., redoviti prof. Veljko Oluić, ovl. arh.,  
mr. sc. Vesnica Koščak-Miočić Stošić, ovl. krajobrazna arh.,  
glavna tajnica, Jasna Tucak, dipl. iur. i stručna tajnica, Dušanka Šimunović, dipl. ing. arh.  
 
Održano je 6 sjednica završne prezentacije vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih 
arhitekata: 
 
             1. 16.01.2015. god. 
             2. 19.02.2015. god. 
             3. 20.03.2015. god. 
             4. 16.04.2015. god. 
             5. 15.05.2015.  god. 
             6. 18.06.2015.  god. 
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1b 

 
Redovni rad Tajništva 

na evidencijama i drugim poslovima s 
članstvom 

 

 
 

Tajništvo 

 
studeni 2014. / 
studeni 2015. 

  
Zaposlenici Tajništva u radnom odnosu  
 
- glavna tajnica, 
- stručna tajnica, 
- izvršna tajnica, 
- stručna suradnica za članstvo, 
- stručna referentica, - djelatnica na određeno vrijeme 
- stručna referentica 
- administrativna referentica 
- stručna referentica za računovodstvo – djelatnica na određeno vrijeme 
 

 

 
 

1c 

 
 
Područni odbori, praćenje aktivnosti 
 

 
Upravni odbor, predsjednici 

područnih odbora 
 

 
studeni 2014. / 
studeni 2015. 

  
PO-a Zagreb  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Zoran Boševski i članovi Vijeća:  
Andrea Barac,  Tomislav Ćurković,  Vedran Pedišić,  Zoran Veršić i Alan Leo Pleština. 
 
Dana 8. svibnja 2015. godine održan je Zbor PO Zagreb zajedno s članovima Odbora 
krajobraznih arhitekta u prostorijama Chromosovog tornja u Zagrebu. Sjednici je prisustvovalo 7 
članova. Tema sjednice su izbori za članove vijeća područnih odbora te članove Skupštine HKA. 
Dana 19. svibnja 2015. godine, održana je sjednica  PO Zagreb gdje je na dnevnom redu glavna 
točka bila Predlaganje kandidata za Vijeće PO Zagreb i Skupštinu HKA. 
Nakon uspješno održane sjednice PO Zagreb je dao listu od 26 kandidata za članove Skupštine i 
Vijeća PO Zagreb. Sjednicu je predvodio predsjednik Zoran Boševski. 
Dana 20. lipnja 2015. godine održana je elektronska sjednica Vijeća PO gdje je odlučeno dati 
financijsku potporu za organizaciju 4. Otvorenog prvenstva u tenisu za arhitektice i arhitekte u 
Zagrebu, od strane Društva arhitekata Zagreba. 
 
 
PO-a Zagreb  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik Tihomir Jukić 
 i članovi Vijeća:  
Andrea Barac,  Vedran Pedišić, Iskra Lukin, Maja Huljev Ton, Vlatka Vidović  
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PO Dubrovnik  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Romano Duić  
i članovi Vijeća:  
Marina Oreb, Joško Miklo, Ursula Stanić-Siništaj, Sanja Krželj, Kate Lazić-Miloslavić.  
 
Dana 11. svibnja 2015. godine održan je Zbor PO Dubrovnik u prostorijama Sveučilišta u 
Dubrovniku. Na zboru je sudjelovalo 14 članova . Tema sjednice su izbori za članove vijeća 
područnih odbora HKA i Skupštine. 
  
PO Dubrovnik  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik Joško Miklo  
i članovi Vijeća:  
Ursula Stanić-Siništaj, Romano Duić, Martina Madunović Rozić, Sanja Krželj, Matko Vetma 
 
Dana 3. srpnja 2015. godine izabrani su novi članovi Područnog odbora Dubrovnik u gore 
navedenom sastavu.  
Međusobnim dogovorom odlučeno je na sjednici Vijeća PO Dubrovnik da će predsjednik PO 
Dubrovnik biti g. Joško Miklo. 
  
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2016. godinu. 
 
PO Karlovac  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Vladimir Petrović  
i članovi Vijeća:  
Matija Vinski, Ruža Salopek, Stanko Ćosić, Miloš Čanković, Zrinka Fabijanec. 
 
Dana 19. veljače 2015. godine održan je Zbor PO Karlovac gdje su članovi upućeni u rad Komore, 
sadašnji i budući. Na sjednici je sudjelovalo 12 članova PO Karlovac i predstavnici UO-a HKA, 
koju su nazočne izvijestili o projektima poduzetim u proteklom razdoblju. 
Dana 13. svibnja 2015. godine Vijeće PO Karlovac održalo je sjednicu na kojoj su članovi Vijeća 
donijeli odluke o kandidacijama za članove Vijeća PO Karlovac odnosno Skupštinu HKA. Vijeće je 
predložilo 10 članova za Vijeće odnosno Skupštinu i jednog člana kao kandidata za Nadzorni 
odbor HKA. 
 
PO Karlovac  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik  Matija Vinski 
i članovi Vijeća:  
Vladimir Petrović, Tatjana Basar, Rajko Kolarić, Ruža Salopek, Vlasta Lender-Adamec 
 
PO Osijek  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednica Željka Jurković  
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i članovi Vijeća: Željko Andraši, Sabina Majdandžić, Predrag Rechner, Anđa Marić, Željko Koški. 
 
Područni odbor Osijek je uredno održavao sjednice Vijeća PO Osijek. Održan je i teniski turnir u 
Osijeku gdje su članovi HKA sudjelovali u stručnom usavršavanju. Članovi Vijeća PO Osijek su 
sudjelovali u pružanju stručne pomoći članstvu, dijeljenju knjige ApolitikA, te animiranju članova 
za preuzimanjem pečata i sl. Također Vijeće PO Osijek uredno surađuje s Društvom arhitekata 
Osijeka na promicanju struke. 
 
Dana 28. travnja 2015. godine održan je Zbor. 
Na Zboru je bilo prisutno 13 sudionika. 
Razlog i glavna tema održavanja Zbora svih članova na području PO Osijek su bili izbori. Sastanak 
je održan kako bi se članove Komore upoznalo s izbornom procedurom i samim tijekom trajanja 
izbora, mogućnosti kandidiranja te mogućnosti sudjelovanja u glasanju. 
 
Dana 21. svibnja 2015. godine održana je sjednica Vijeća PO Osijek na kojoj je sačinjena lista 
kandidata za Vijeće PO Osijek te Skupštinu HKA. Vijeće je na listu stavilo osam kandidata. 
Sjednicu je vodila predsjednica PO Osijek gđa. Željka Jurković. 
 
Vijeće je izradilo plan rada i financijski plan za 2016. godinu. 
 
PO Osijek  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednica Željka Jurković  
i članovi Vijeća:  
Božica Česti, Anđa Marić, Igor Čižmek, Predrag Rechner, Senka Šepić. 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2016. godinu. 
 
PO Varaždin  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Marijan Gezi  
i članovi Vijeća:  
 
Reno Vrbanec, Zoran Brakus, Đurđica Bajić, Bojan Perhoč, Nevenka Tramišak. 
 
Dana 6. svibnja 2015. godine održan je Zbor PO Varaždin. Sjednica je održana u palači Hercer u 
Varaždinu s početkom u 16,00 sati. Na sjednici je bilo 11 članova. Tema sjednice bili su izbori za 
članove vijeća područnih odbora te članove Skupštine HKA. 
Dana 18. svibnja 2015. godine Vijeće PO Varaždin je održalo sjednicu na kojoj su predlagali listu 
kandidata za Vijeće PO Varaždina i Skupštinu HKA. Vijeće je predložilo devet kandidata. Sjednicu 
je predvodio g. Marijan Gezi, predsjednik PO Varaždin. 
 
 
PO Varaždin  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik  Zoran Brakus 
i članovi Vijeća: Đurđica Bajić, Reno Vrbanec, Nevenka Tramišak, Milan Jakšić, Armin Sovar. 
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Odbor je održao dvije sjednice u izvještajnom razdoblju i to 
 

 14. srpnja 2015. godine, i 

 8. rujna 2015. godine. 
 
Odbor je sačinio i financijski plan te plan rada za narednu 2016. godinu te isti dostavio u 
Tajništvo Komore.  
 
PO Pazin  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Davor Matticchio  
i članovi Vijeća: Mario Smilović, Berislav Iskra, Rita Počekaj, Milica Gavranović, Nada Orbanić 
Sapundžić. 
 
Dana 29. travnja 2015. godine s početkom u 14,00 sati u prostorijama Županijske komore u Puli 
održana je sjednica Zbora PO Pazin. Na sjednici je sudjelovalo 5 članova HKA. Tema sastanka su 
izbori za članove vijeća područnih odbora te Skupštine HKA. 
Dana 19. svibnja 2015. godine održana je sjednica Vijeća PO Pazin na kojoj je utvrđena lista 
kandidata za članove vijeća PO Pazin. Na listi je sedam kandidata. Sjednicu je predvodio 
predsjednik PO Pazin g. Davor Matticchio. 
 
PO Pazin  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik Bruno Nefat  
i članovi Vijeća: Dino Krizmanić, Luka Matticchio, Berslav Iskra, Igor Miletić, Nada Orbanić 
Sapundžić 
 
PO Rijeka  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednica Tatjana Rakovac  
i članovi Vijeća: Nenad Kocijan, Tomislav Kukin, Miroslav Gudelj, Marin Račić, Boris Cimaš. 
 
Dana 28. travnja 2015. godine s početkom u 15,00 sati u prostorijama Društva arhitekata Rijeke 
održan je Zbor članova PO Rijeka. Na sastanku je sudjelovalo trinaest članova HKA. Tema 
sastanka je raspis izbora za članove područnih odbora i Skupštinu HKA. Upoznavanje članova PO 
Rijeka s izbornim sustavom HKA i samom tijeku izbora. 
Dana 20. svibnja 2015. godine održana je sjednica Vijeća PO Rijeka na kojoj su članovi donijeli 
listu kandidata za Vijeće PO Rijeka odnosno Skupštinu HKA. Ukupno je predloženo dvanaest 
kandidata na listi. Sjednicu je vodila predsjednica PO Rijeka gđa. Tatjana Rakovac. 
 
PO Rijeka  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik: Nenad Kocijan 
i članovi Vijeća: Tatjana Rakovac, Tomsilav Kukin, Maja Matulja Kos, Boris Cimaš i Serđo 
Capelletti 
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PO Split 
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednik Ivo Vojnović  
i članovi Vijeća: Neno Kezić, Saša Bui, Ante Milas, Vlasta Marčić i Neven Mladinić. 
 
Dana 4. svibnja 2015. godine s početkom u 15,00 sati u prostorijama Društva arhitekata Split 
održan je Zbor pO Split na kojem je sudjelovalo 10 članova. Tema sastanka je upoznavanje 
članova HKA o izbornom sustavu i tijeku izbora za članove područnih odbora i Skupštinu HKA. 
Dana 18. svibnja 2015. godine članovi Vijeća PO Split održali su svoju 5. sjednicu sa samo 
jednom točkom dnevnog reda a to je prijedlog kandidata za novo Vijeće PO Split odnosno 
članove Skupštine HKA. Članovi Vijeća PO Splitu utvrdili su listu od osam kandidata. Sjednicu je 
vodio predsjednik Ivo Vojnović. 
 
PO Split 
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednik Ivo Vojnović  
i članovi Vijeća: Saša Bui, Ante Milas, Vlasta Marčić, Neno Kezić, Dragan Žuvela 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2016. godinu. 
 
PO Zadar  
(mandat 2012-2015) 
 
Predsjednica Lenka Šaran  
i članovi: Darko Anton Franceschi, Tomislav Krajina, Aljoša Bačić, Marko Čulina i Kristina Đidara 
Mandušić. 
 
Vijeće PO Zadar održalo je, u izvještajnom razdoblju dvije sjednice.  
 

 12. ožujka 2015. godine, 

 14. svibnja 2015. Godine. 
 
Održan je i Zbor Područnog odbora Zadar, dana  5. svibnja 2015 godine, na kojem je sudjelovalo 
osam članova. Zbor je održan poradi upoznavanja članova s izbornim sustavom Komore nakon 
raspisa izbora za tijela Komore 20. travnja 2015. godine. 
 
Dana 14. svibnja 2015. godine nakon održane sjednice Vijeća PO Zadar, gdje je glavna točka 
dnevnog reda bila lista kandidata za Vijeće PO Zadra odnosno Skupštinu HKA, istu je dostavilo u 
Tajništvo s prijedlogom devet članova. 
 
PO Zadar  
(mandat 2015-2019) 
 
Predsjednica Lenka Šaran  
i članovi: Marko Čulina, Doris Smirčić, Nevena Rosan, Aljoša Bačić, i Lino Jajac 
 
Vijeće PO Zadar održalo je dvije sjednice. 
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• 16. srpnja 2015. godine, 
• 18. rujna 2015. godine. 
 
Održana je 1 sjednica Zbora PO Zadar, 29. rujna 2015. godine, kojemu je bilo nazočno 6 članova. 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2016. godinu. 
 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsjednik / delegati  

HKA-a 

 
studeni 2014. / 
studeni 2015. 

  
Međukomorska suradnja odvija se na različite načine, sastanci koordinacija, sudjelovanje u 
projektima, zajedničko lobiranje komora i sl.: 
 
Koordinacija predsjednika komora u graditeljstvu  

 
Koordinacija predsjednika komora u graditeljstvu održala je sjednicu,  
 

o 24. veljače 2015. godine 
 
Na sastanku su bili prisutni predsjednici strukovnih komora: Željko Matić, predsjednik HKIE; 
Zvonimir Sever, predsjednik HKIG; Tomislav Ćurković, predsjednik HKA i Luka Čarapović, 
predsjednik HKIS te glavne tajnice strukovnih komora. 
Dogovor svih komora je da se nastupi zajednički i koordinirano u vezi donošenja novog Zakona o 
komorama i Zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje odnosno da 
Komore usuglase stavove i zajednički nastupe na javnim raspravama. 
 
 
Održani su sastanci s temom novih uvjeta osiguranja od profesionalne odgovornosti na kojem 
su sudjelovali predstavnici komora u graditeljstvu, g. Zvonimir Sever, (HKIG), g. Željko Matić 
(HKIE), Luka Čarapović, HKIS, Tomislav Tkalčić, član UO HKIS, gđa. Željka Jurković (HKA), gđa. 
Jasna Tucak (HKA, glavna tajnica). 
Na sastancima glavne teme su bile izmjene zakona, upisi, mirovanja, osiguranje, odnosno 
obveze koje proizlaze iz novih zakona i odredbe novih statute koje su zajedničke svim 
komorama. Obzirom da je pitanje osiguranja od velike važnosti i uvelike utječe  na pitanje 
dodatnih ovlaštenja, na sastanke je pozvan i predstavnik Croatia osiguranja. Pregovori su u 
tijeku. 
Sastanci su održani: 
o 26. kolovoza 2015. godine, 
o 1. rujna 2015. godine, 
o 8. rujna 2015. godine, 
o 23. rujna 2015. godine, 
o 26. listopada 2015. Godine. 
 
 
U prostorijama Komore, na inicijativu novoimenovanog voditelja stručnog usavršavanja HKA-a, 
g. Tomislava Ćurkovića, održan je 16. rujna 2015. godine sastanak koordinacije komora s temom 
novog sustava stručnog usavršavanja, koji su komore obavezne donijeti prema odredbama 
novih zakona. Sastanku su ispred HKA-a prisustvovali Tomislav Ćurković, Jasna Tucak i Gabrijela 
Kosović, ispred HKIS-a predsjednik Luka Čarapović, te ispred HKIE-a glavna tajnica Amela Čizmar 
i Mirko Pupić član UO-a i član Povjerenstva za stručno usavršavanje. Predstavnici HKIG-a su se 
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ispričali. 
Svi nazočni su se složili kako bi novi sustavi svih komora trebali biti usklađeni, jasno mjerljivi, te 
se međusobno priznavati. S obzirom na to da je MGIPU u više navrata naglasilo da obaveza 
stručnog usavršavanja postoji, a tako stoji i u Zakonu, no da za neispunjavanje te obveze ne 
smije postojati stegovna odgovornost članova, razmijenjena su razmišljanja o beneficijama koje 
komore mogu ponuditi članovima koji takvu obvezu ispunjavaju. Zaključak sastanka je da treba 
pričekati tumačenje Ministarstva koje je zatraženo dopisom HKA-a, te donošenje novog 
Pravilnika o stručnom ispitu koji će zamijeniti postojeći, još uvijek važeći. 
 
 

 
5 

Raspolaganje sredstvima HKA-a Upravni odbor 
studeni 2014. / 
studeni 2015. 

  
Nastavno na utvrđenu politiku financijskog poslovanja iz, Komora je i tijekom 2015. god. 
nastavila s praksom oročavanja viška financijskih sredstava, koje su položene u četiri poslovne 
banke:  
 
2 oročenja u Erste & Steiermarkische banci i  
2 oročenja u Raiffeisen Bank Austrija 
2 oročenja u HPB  
 
Sredstva su oročavana na period od 3 – 12 mjeseci, prema najpovoljnijim kamatama na dan 
oročenja. Jedan dio sredstava uložen je u kupnju udjela u novčanim fondovima Zagrebačke 
banke. 
 
Pregled financijskih sredstava: 
 
Ukupno oročena sredstva iznose ............................................................. 2.574.335,25 kn. 
 
Stanje novčanih sredstava na ZB Invest Fondu – ZB plus, iznosi ................. 10 167,59 kn 
 
Stanje kunskih računa HKA-a, na dan 30.10.2015. god., iznosi ...................514.460,76 kn 
 
Stanje deviznog računa iznosi.......................................................................... 2.037,61  € 
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Stalno stručno usavršavanje  

 
Odbor za SSU, 

Tajništvo/Voditelj SSU-a 
 

 
studeni 2014. / 
studeni 2015. 
 

  
IZRADA PROGRAMA STALNOG STRUČNOG USAVRŠAVANJA HKA-a  
 
Stupnjem na snagu Zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje i zakona o 
komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju  (NN 78/2015) 
strukovnim komorama je dana javna ovlast za uspostavu, organiziranje i provođenje stručnog 
usavršavanja, te je propisano da ovlašteni arhitekt, ovlašteni arhitekt urbanist, ovlašteni 
inženjer, ovlašteni voditelj građenja i ovlašteni voditelj radova nastavljaju upotpunjavati i 
usavršavati svoje znanje na način kontinuiranog praćenja razvoja graditeljske struke te stjecanja 
novih znanja i vještina. Komore u okviru trajnog stručnog usavršavanja organiziraju temeljnu i 
naprednu izobrazbu za poslove u okviru strukovnog područja za koje su osnovane. 
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Stručno usavršavanje provode komore te također i strukovne organizacije, sveučilišta, 
veleučilišta i druge pravne osobe. 
Komora vodi evidencije stručnog usavršavanja svojih članova i izdaje potvrde, odnosno 
certifikate o završenom stručnom usavršavanju i osposobljavanju. 
Program, uvjete i način provođenja te praćenja stručnog usavršavanja svojih članova Komora 
propisuje općim aktom, koji se donosi uz prethodnu suglasnost Ministarstva. 
U tijeku je izrada Pravilnika o stalnom stručnom usavršavanju članova HKA-a, te na njemu 
temeljenog programa. 

HKA – SUVREMENA ARHITEKTURA – INŽENJERSKI PRISTUP 

Prvo predavanje iz četvrtog ciklusa predavanja Suvremena arhitektura – inženjerski pristup 
Slovenija održano je 5. ožujka 2015. godine u Velikoj dvorani Arhitektonskog fakulteta u 
Zagrebu ispred više od 200 polaznika. Predavači s moderatorom i izbornikom tog predavanja 
Aleksanderom Ostanom, Aleš Žnidaršić, univ. dipl. inž.arh., Prof. Jurij Kobe, univ.dipl.inž.arh., 
Milan Tomac i Dean Lah, univ.dipl.inž.arh. dali su pregled suvremen slovenske arhitektonske 
scene, kroz svoje radove i kao predstavnici tri generacije djelatnih slovenskih arhitekata. Isto 
predavanje održano je i u Splitu, 29. svibnja 2015. godine u dvorani Društva arhitekata Splita s 
pedesetak polaznika. 

U Velikoj dvorani Arhitektonskog fakulteta ispred više od 400 polaznika održano je 7. svibnja 
2015. godine drugo predavanje četvrtog ciklusa Suvremena arhitektura – inženjerski pristup: 
Danska. Događanje je organizirano u suradnji s Veleposlanstvom Kraljevine Danske i Društvom 
arhitekata Danske, koji su omogućili dolazak vrsnih danskih arhitekata Daniela V Haydena, 
Martina Laursena i Soerena Rassmusena.  
 
U ime Organizacijskog odbora SAIP-a (T.Ćurković, R.Loher i G.Kosović), T. Ćurković izrazio je 
svoje zadovoljstvo i zahvalu okupljenima na podršci i odazivu kroz sve sezone, što dokazuje 
izvrstan odaziv i nakon što je ukinuta obveza sakupljanja bodova stručnog usavršavanja, te je 
izrazio nadu da će se ciklus nastaviti i u narednom periodu.   
 

PROGRAM IZOBRAZBE OSOBA KOJE PROVODE ENERGETSKE PREGLEDE GRAĐEVINA I 

ENERGETSKO CERTIFICIRANJE ZGRADA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 

 

Povjerenstvo za provođenje Programa izobrazbe osoba koje provode energetske preglede 

građevina i energetsko certificiranje zgrada Hrvatske komore arhitekata imenovano je 21. 

ožujka 2014. godine u sastavu dr.sc. JASENKA BERTOL VRČEK, dipl.ing.arh., MAJA HULJEV TON, 

dipl.ing.arh. Za članove Ispitnog povjerenstva Programa izobrazbe osoba koje provode 

energetske preglede građevina i energetsko certificiranje zgrada Hrvatske komore arhitekata 

imenovani su dr.sc. JASENKA BERTOL VRČEK, dipl.ing.arh., dr.sc. ZORAN VERŠIĆ, dipl.ing.arh. 

U izvještajnom razdoblju održana su tri Modula 1: 26.1.-29.1.2015., 23.3.-26.3.2015., 18.5.-

21.5.2015. s ukupno 27 polaznika i jedan termin Modula 2 20.4.-23.4.2015.  s ukupno 15 

polaznika. Ispitni rokovi za Modul 1 održani su 19.11.2014., 18.2.2015., 17.4.2015., 13.5.2015., 

10.6.2015., 14.10.2015., a za Modul 2 19.12.2014., 13.5.2015. i  2.7.2015.  

Dana 9. srpnja 2015. stupili su na snagu Pravilnik o kontroli energetskog certifikata zgrade i 

izvješća o redovitom pregledu sustava grijanja i sustava hlađenja ili klimatizacije u zgradi te 

Pravilnik o osobama ovlaštenim za energetsko certificiranje, energetski pregled zgrade i redoviti 

pregled sustava grijanja i sustava hlađenja ili klimatizacije u zgradi kojim se mijenja Program 

edukacije s 1.12.2015. godine, te će i program edukacija koji organizira HKA trebati prilagoditi. 
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Pravilnik o standardu usluga 

Slijedom rezultata istraživanja o prosječnoj cijeni sata rada u arhitektonskim uredima Hrvatska 
komora arhitekata organizirala je ciklus seminara Primjena pravilnika o standardu usluga 
arhitekata, predavača Zlatka Hanžeka, dipl. ing. arh. i Vladimira Petrovića, dipl. ing. arh.  
Prisustvovanjem predavanjima polaznici su dobili konkretne informacije o primjeni Pravilnika, 
određivanju cijene usluge i primjene programa za njen izračun, te imali priliku postavljati pitanja 
predavačima. 

Prikazane su sljedeće teme: 
 
Osnove određivanja cijena usluge projektiranja za zgrade 
Način određivanja proračunskih troškova 
Određivanje stupnja složenosti 
Norma sat 
Sadržaj usluge 
Način nuđenja usluga 
Zajedničko nuđenje arhitektonskih usluga i usluga drugih struka 
Program za izračun cijena usluga 
Usluge prostornog planiranja 
Primjeri izračuna cijena  usluga za različite vrste zgrada i prostornih planova  
 
Predavanja su održana u Zagrebu, Karlovcu, Varaždinu i Puli. 
 

HKA - VI. Zagrebački energetski tjedan / Dan Hrvatske komore arhitekata 
 

 

U sklopu VI. zagrebačkog energetskog tjedna (11. – 16. 
svibnja), 12. svibnja, u Starogradskoj vijećnici na Gornjem 
Gradu, održan je međunarodni, cjelodnevni, stručni skup 
pod nazivom - Dan Hrvatske komore arhitekata, kao dio 
Programa stalnog stručnog usavršavanja (6 bodova, od čega 
2 iz regulative), koji je bio besplatno dostupan sudionicima. 
Predavanja je održalo 15 uglednih predavača iz Hrvatske i 
Slovenije, predstavnici nadležnih tijela Grada Zagreba, tvrtki 
- projektanata energetske obnove, profesori hrvatskih 
fakulteta i dr.   Poseban naglasak ovogodišnjeg Dana HKA-a 
posvećen je aktualnostima u praktičnoj provedbi energetske 
obnove zgrada i problemima koji ju prate: 

 

 nepostojanje jednoznačnih kriterija za izradu projektne dokumentacije energetske 
obnove zgrada, što rezultira neusporedivošću ponuda u javnoj nabavi, 

 nepostojanje valorizacije projektiranih rješenja / stručne kontrole, prije realizacije 
projekata energetske obnove, kako se ne bi devastiralo povijesno nasljeđe, uništavale 
ambijentalne vrijednosti prostora, negirala autorska prava i druge vrijednosti,  

 nepoštivanje nadležnosti struka u energetskoj obnovi zgrada. 
 
Stručni skup na kojem je, uz predavače, sudjelovalo 225 sudionika, pretežno ovlaštenih 
arhitekata, ali i drugih struka, upozorio je i na brojnost i opseg akata u RH, koji predstavljaju 
ozbiljnu zapreku efikasnom radu, kao i na potrebu popularizacije, informiranja i obrazovanja 
svih društvenih čimbenika i građana, o problematici energetske učinkovitosti i održivog razvoja, 
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sukladno zahtjevu Europske komisije, upućenom nekolicini europskih zemalja, među kojima je i 
Hrvatska, za neodložno preuzimanje odredbi europske Direktive o energetskoj učinkovitosti, pod 
prijetnjom sankcija, početkom svibnja 2015. god. 
Dan HKA-a rezultirao je Zaključcima (prilog): 
 
http://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/zakljucci-s-okruglog-stoga-dana-hrvatske-komore-
arhitekata-na-vi-zagrebackom,1778.html 
i inicijativom, koju će HKA-a pokrenuti prema Gradu Zagrebu, za preuzimanje modela 
institucionalne zaštite, po uzoru na Grad Rijeku, od štetnih učinaka energetske obnove. Na taj 
način će struka pokušati doprinijeti uspostavljanju sustava kvalitete, kako bi se u budućnosti 
izbjegle pojave obnova kakva je provedena na arhitektonskom remek-djelu moderne 
arhitekture, upravnoj zgradi HEP-a, bivše zagrebačke Elektroprivrede, prof. Božidara Rašice, koja 
propustom nije zaštićena kao spomenik kulture. 
 
http://www.jutarnji.hr/arhitektonsko-remek-djelo-bozidara-rasice--zgrada-hep-a-iz-50-ih--
upropasteno-obnovom--/1289249/ 
 
Zbog velikog interesa članstva i pojedinačnih upita, osobito za prezentaciju - Upravni postupak 
za energetsku obnovu zgrada, koja ima karakter priručnika za provedbu postupaka energetske 
obnove, Komora je osigurala suglasnost predavača za objavu prezentacija na web stranicama 
HKA-a, kako bi postale dostupne i članovima, koji nisu uspjeli osigurati svoje mjesto na ovom 
stručnom skupu (u rubrici Samo za članove). 
 

HKA – HRVATSKI SAVJET ZA ZELENU GRADNJU 
 
Hrvatski savjet za zelenu gradnju i Hrvatska 
komora arhitekata odlučili su prvi na hrvatskom 
tržištu biti organizatorom LEED & DGNB edukacija 
i to u sklopu Programa SSU-a HKA-a, te se u 
Svjetski tjedan zelene gradnje uključiti 
razmjenjujući znanja i iskustva hrvatskih i svjetskih 
stručnjaka 
 
21. i 22. rujna 2015. godine u Oris kući arhitekture 
održala se dvodnevna LEED v4 Green Associate 
edukacija čiji je predavač bila Vessela Valtcheva-
McGee, TRIPLE GREEN BUILDING GROUP. 

 

 
Veliki broj tvrtki uvidjelo je važnost da njihovi zaposlenici budu polaznici LEED V4 Green 
Associate edukacije te je potražnja za LEED edukacijom bila velika, a edukaciju je prošlo ukupno 
24 polaznika. LEED® je građevinski sustav rangiranja dizajniran od strane Američkog savjeta za 
zelenu gradnju. Cilj i svrha LEED programa i edukacije je jačanje i razvoj tržišta zelene gradnje 
kroz aplikacije bazirane na “consensus-based” standardima i pružanje jasnog kriterija za 
mjerenje utjecaja na zgrade tijekom i nakon gradnje. Gđa Valtcheva-McGee je polaznicima 
objasnila sve općenite aspekte LEED-a prvi dan predavanja, a drugi dan posvetila je detaljnoj 
analizi sustava bodovanja za dobivanje LEED certifikata.  

http://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/zakljucci-s-okruglog-stoga-dana-hrvatske-komore-arhitekata-na-vi-zagrebackom,1778.html
http://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/zakljucci-s-okruglog-stoga-dana-hrvatske-komore-arhitekata-na-vi-zagrebackom,1778.html
http://www.jutarnji.hr/arhitektonsko-remek-djelo-bozidara-rasice--zgrada-hep-a-iz-50-ih--upropasteno-obnovom--/1289249/
http://www.jutarnji.hr/arhitektonsko-remek-djelo-bozidara-rasice--zgrada-hep-a-iz-50-ih--upropasteno-obnovom--/1289249/


 
 

 23 

 

23., 24., i 25. rujna 2015. godine održala se edukacija za 
International DGNB Consultanta u Oris kući arhitekture čiji su 
predavači bili Levan Ekhavia i Thomas Kleist s DGNB 
akademije. DGNB sustav certificiranja jedan je od vodećih 
instrumenta za planiranje, gradnju i procjenu održivih zgrada 
u svijetu. 
Sustav se kontinuirano razvija na međunarodnom planu u 
cilju podupiranja i promicanja održive gradnje u što više 
zemalja.   

 
Zahvaljujući fleksibilnosti njegove modularne strukture, DGNB sustav uravnotežuje lokalno 
specifične odgovore i globalno usporedive performanse. Predavači su na vrlo pristupačan način 
prenijeli potrebna znanja polaznicima (ukupno 14) te tijekom sva tri dana aktivno komunicirali, 
razgovarali i odgovarali na pitanja o DGNB certificiranju. Sponzori koji su sudjelovali u 
obilježavanju Svjetskog tjedna zelene gradnje su: Aco, Firestone, Wienerberger, Velux, Mapei, 
Hep-Esco. Pokrovitelji edukacije bili su Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja RH, 
Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost i ORIS kuća arhitekture. 
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Arhitektura i djeca 

 
Odbor Arh. i djeca 
 

 
trajno  
 

  
 
HKA – ARHITEKTURA I DJECA 
 

 

U Oris kući arhitekture u utorak, 30. lipnja 2015. 
godine u 16:30 sati Hrvatska komora arhitekata 
organizirala je promociju zbornika simpozija Hura 
arhitektura i izložbu radionica ciklusa 'Prostor.i.ja - 
Mala škola arhitekture' provedene od 2010. i 2015. 
Izložbu je otvorio predsjednik Tomislav Ćurković, a 
okupljenima su se obratile i dr.sc. Sanja Filep, Mia 
Roth Čerina, Davorka Perić i Aneta Karlovčan.   

 
Zbornik Hura arhitektura sadrži sažetke predavanja i radionica na istoimenom simpoziju 
održanom s 300 sudionika mnogostrukih zvanja – odgajatelja predškolskog odgoja, 
osnovnoškolskih i srednjoškolskih učitelja i profesora, likovnih pedagoga, arhitekata i studenata 
arhitekture. Jednodnevni simpozij održan 2009. na Arhitektonskom fakultetu u Zagrebu 
obilježio je početak uključivanja Hrvatske komore arhitekata u međunarodni projekt sustavne 
provedbe educiranja djece u temama izgrađenog okoliša kojeg provodi radni program 
Architecture and Children Međunarodnog udruženja arhitekata UIA. 
 
Prateća izložba dokumentira rezultate niza radionica nastalih u ciklusu 'Prostor.i.ja – Mala škola 
arhitekture', kojeg su 2010. zajednički pokrenuli Udruga za promicanje vizualne kulture OPA, 
Društvo arhitekata Zagreba, program Arhitektura i djeca Hrvatske komore arhitekata i NoThing 
productions. Radionice su se provodile kao kontinuirani ciklusi u Društvu arhitekata Zagreba i u 
nekoliko osnovnih škola, te kao pojedinačna gostovanja na stručnim skupovima i izložbama (Dan 
D, Kongres arhitekata, skupovi Agencije za odgoj i obrazovanje, MSU itd.). U vođenju radionica 
su se organizatoricama (Gordana Košćec, Ida Loher, Aneta Mudronja Pletenac, Davorka Perić i 
Mia Roth-Čerina) s vremenom priključili brojni arhitekti, profesori likovne kulture i studenti-
volonteri. Radionice su tako poslužile kao pilot projekti moguće kontinuirane edukacije u okviru 
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nastave likovne kulture, izbornih ili slobodnih aktivnosti. 

U subotu, 4. Srpnja 2015. godine , s početkom u 10:30 održana je javna arhitektonska radionica 
za djecu u Oris kući arhitekture, Kralja Držislava 3. Na radionici Grad i razlika s djecom se kroz 
praktičan rad prolaze teme vezane uz kompoziciju, strukturu i oblik grada, promjene gradskog 
tkiva Zagreba kroz povijest, uvjete i kontekst spontanog i planiranog razvoja, povezujući ih s 
primjerima iz umjetnosti. Radionica je bila namijenjena djeci od 7 do 14 godina, otvorena za sve 
zainteresirane, i trajala je 90 minuta. 
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Obrazovanje  

 
Upravni odbor 

Tajništvo, druga radna tijela 
 

 
trajno  

  
Vježbenički staž 
 
U izvještajnom razdoblju je u Imenik vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata 
upisano 116 vježbenika. 
 
Komorski postupak za vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata uspješno je 
završilo 52  kandidata. 
 
Navedeno se odnosi za razdoblje od 15. studenog 2014. godine do 25. srpnja 2015. godine, kada 
je stupio na snagu novi Zakon, kojim je obveza vježbeničkog staža ukinuta. 
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Izdavačka djelatnost / 

 
Informiranje 

 

 
Upravni odbor / pr. 

Nadležni odbori 
Tajništvo 

 

 
trajno 

  
Web stranica HKA-a  
 
Glavna urednica web portala: Dalija Milonja. 
Web portal je u izvještajnom razdoblju imao:  
 

 860.691 posjeta od čega 663.776 jedinstvenih, što je 16% manje nego u proteklom 
izvještajnom razdoblju  

 
Najtraženije stranice portala su: 
 

 Naslovnica: 133.026 posjeta,  

 Imenik ovlaštenih arhitekata: 23.754  posjeta, 

 Zakoni i propisi / Zaštita od požara: 19.348 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Prostorno uređenje i gradnja: 18.966 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Popis: 15.166 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Propisi za zaštitu na radu: 16.042 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Zakon o prostornom uređenju i gradnji 15.166 posjeta, 

 Zakoni i propisi / arhitektonska djelatnost 11.623 posjeta, 

 Stručno usavršavanje / prijava na skupove 7.823 posjeta. 
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Izvješćivanje / medijska zastupljenost 
 
Izvješćivanje javnosti i članstva o aktivnostima HKA-a odvija se u više segmenata: 
 

1. Izvješćivanje putem web stranice – sve aktivnosti relevantne za rad struke i HKA-a - 
Uredništvo, 

2. Izvješćivanje putem obavijesti članstvu elektronskom poštom – posebno važne 
aktivnosti vezane uz članstvo HKA-a i rezultate na unaprjeđenju regulative, 

3. Izvješćivanje javnosti putem medija i na raznim skupovima – javno obraćanje javnosti, 
medijima, članstvu ili institucijama RH-a, usuglašava se na nivou nadležnih tijeka i 
radnih tijela Komore, odnosno strukovnih institucija koje zajedno zastupaju određena 
stajališta, 

4. Izvješćivanje putem hk@glasila koje je pokrenuto početkom studenog 2015. godine. 
 
Intenziviranje prisutnosti Komore u različitim medijima dio je opredjeljenja Upravnog odbora za 
uključivanjem javnosti u postupke donošenja zakonskih akata i druga važna pitanja od 
strukovnog i javnog interesa.  
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Suradnja s Udruženjem hrvatskih 
arhitekata 
 

 
Upravni odbor 
odbori, delegati 
 

 
trajno 

   
Hrvatska komora arhitekata s Udruženjem hrvatskih arhitekata kontinuirano surađuje u više 
segmenata koji se tiču arhitektonske struke, pri tome pomažući u razvoju i napretku djelatnosti 
arhitekture i urbanizma.  
Dana 08. rujna 2015. godine u prostorijama UHA-e održan je koordinacijski sastanak između 
predstavnika UHA-e i HKA-a, na kojem su razmatrana pitanja vraćanja zajma UHA-e, održavanje 
i organizacija kongresa hrvatskih arhitekata, ČIP-a te koordiniranja svih strukovnih organizacija i 
udruga. 
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Regulativa 

 
Nadležni odbori, 
posebna tijela, 
Tajništvo 
 

 
 

trajno 

  

Tijekom izvještajnog razdoblja donešen je i/ili izmijenjen velik broj zakonskih akata: 

 
o Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u prostornom uređenju i gradnji, 
o Zakon o poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, 
o Zakon o reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija, 
o Pravilnik o stručnom ispitu osoba koje obavljaju poslove graditeljstva i prostornog 

uređenja, 
o Nacrt prijedloga strategije prostornog razvoja, 
o Nacrt uredbe o Informacijskom sustavu prostornog uređenja - ISPU 

Paralelno se odvija rad na izradi pravilnika i drugih akata Komore u svrhu donošenja izmjena i 
dopuna kako bi podzakonski akti bili u skladu sa hijerarhijski višim aktima. 
 
Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u prostornom uređenju i gradnji/ Zakon o 
poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji 
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Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji (Narodne novine 152/08, 45/11, 25/13) zamjenjen je dvama novim zakonima, od kojih 
jedan uređuje poslove i djelatnost ovlaštenih osoba a drugi ustrojstvo, djelokrug i rad komora. 
 
Hrvatska komora arhitekata (HKA) od početka se je uključila u rad na izradi novih zakona, 
sudjelovanjem u radu Radne skupine osnovane od strane MGPU-a, kao i osnivanjem Radne 
skupine u HKA koja je obuhvaćala predstavnike svih arhitektonskih institucija. Također, redovito 
je obavještavala članstvo o svim poduzetim radnjama putem svoje web stranice, kao i mailing 
listom. 
 
U svojim dopisima prema Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja, HKA je insistirala 
prvenstveno na otklanjanju diskriminirajuće odredbe sadržane u čl. 62 Zakona o arhitektonskim 
i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, koja se odnosi na 
stručni nadzor. Navedenom odredbom ovlaštenim inženjerima građevinarstva bio je omogućen 
nadzor nad gradnjom građevina koje je ovlaštena projektirati arhitektonska struka, a ne i 
obrnuto. Uvidjevši da se navedena odredba prenosi  i u nacrt novog zakona, HKA je 10. ožujka 
2015. god.  podnijela Ustavnom sudu RH Prijedlog za pokretanje postupka ocjene suglasnosti 
Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji (NN 152/08, 49/11 i 25/13, u daljnjem tekstu: Zakon), s Ustavom RH.  
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja, dostavilo je 11. svibnja 2015.god. svoj 
prijedlog alternativne izmjene sporne odredbe, uvodeći i prijedloge za odredbe koje se odnose 
na čl. 47. -  55. Prijedloga Zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje, iz 
ožujka 2015. god.,  te su zatražili žurno očitovanje na svoje prijedloge. 
 
Na izvanrednoj sjednici Upravnog odbora sazvanoj zbog te teme, 15. svibnja 2015. godine UO je, 
pošto je pomno razmotrio sve aspekte novog prijedloga teksta čl. 47. – 55., Glave VI.  Prijedloga 
Zakona o poslovima i djelatnostima prostornoga uređenja i gradnje, jednoglasno izglasao 
sljedeće: 
 
o       prijedlog teksta članaka 47., 48., 53., 54. i 55., Glave VI. - prihvaća se, 
 
o     prijedlog teksta članaka 49., 50., 51. i 52., Glave VI. – ne prihvaća se, odnosno ne prihvaća 
se prijedlog da glavni projektant za zgrade može biti bilo koji ovlašteni inženjer, kojeg imenuje 
investitor. 
 
U lipnju 2015. godine, zakoni su upućeni u saborsku proceduru. 
 
Klub zastupnika SDP-a podnio je 17. lipnja 2015. godine amandmane na Konačni prijedlog 
zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje na čl. 49-52. Amandmane su 
podržali i zastupnici HDZ-a u Hrvatskom saboru. Amandmani su se odnosili na to da ostane 
dosadašnje zakonsko rješenje tj. da glavni projektant za zgrade može biti samo ovlašteni 
arhitekt. 
 
Na iste članke i s istim ciljem amandman je dao i Krešimir Bubalo, zastupnik HDSSB-a. 
 
Klub zastupnika SDP-a povukao je prethodno dane amandmane na Konačni prijedlog zakona 
dana 30. lipnja 2015.god. 
 
Nakon što je klub zastupnika SDP-a povukao amandmane, HKA je poslala dopis svim 
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zastupnicima SDP-a u Hrvatskom saboru, u kojem je izrazila otvoreno neslaganje i 
nerazumijevanje navedenog povlačenja amandmana. Isti dopis poslan je i svim ostalim 
zastupnicima u Hrvatskom saboru, na znanje. 
 
Zakon o poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji  je bez prihvaćanja gore 
navedenih amandmana donesen na 17. sjednici 3. srpnja 2015. (76 glasova "za", 6 "protiv", 19 
"suzdržanih"). 
 
Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju donesen 
je na  17. sjednici 3. srpnja 2015. god. (92 glasa "za", 1 "protiv", 6 "suzdržanih"), također bez 
prihvaćanja amandmana Mirele Holy iz ORaH-a. 
 
Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u prostornom uređenju i gradnji i Zakon o 
poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji je stupili su na snagu s danom 25. 
srpnja 2015. godine. 
 
Hrvatska komora arhitekata zatražila je dana 8. rujna pojašnjenja i tumačenja odredbi novih 
zakona, vezano uz upis u Imenik ovlaštenih arhitekata urbanista, provođenje  odredbi vezanih 
uz uvjete upisa u imenike (radno iskustvo) i provođenje stalnog stručnog usavršavanja.  
 
Zakon o reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija  
 
Objavljen je 24. srpnja 2015. godine, Narodne novine broj: 82/2015. Ovim se Zakonom utvrđuju 
minimalni uvjeti osposobljavanja u Republici Hrvatskoj za pristup i obavljanje profesija 
arhitekata, kao i priznavanje inozemnih stručnih kvalifikacija, uključujući sustav priznavanja 
inozemnih stručnih kvalifikacija za obavljanje reguliranih profesija u Republici Hrvatskoj u svrhu 
ostvarivanja prava na poslovni nastan, slobodu pružanja usluga na privremenoj i povremenoj 
osnovi u Republici Hrvatskoj na temelju inozemnih stručnih kvalifikacija te postupak priznavanja 
inozemnih stručnih kvalifikacija i priznavanje stručnih kvalifikacija na temelju zajedničkih 
kompetencijskih standarda te uspostavu i funkcioniranje Europske profesionalne kartice. 
Hrvatska komora arhitekata sudjelovala je u davanju primjedbi kroz rad u Radnoj skupini za 
posebno reguliranje profesije, čiji je osnivač.  
 
Nacrt prijedloga Strategije prostornog razvoja Republike Hrvatske 
 
Savjetovanje o Nacrtu prijedloga Strategije prostornog razvoja Republike Hrvatske provodilo se 
u razdoblju od 15. lipnja 2015. do 14. srpnja 2015., te je HKA 14. srpnja dostavila svoje 
primjedbe. 
 
Nacrt uredbe o Informacijskom sustavu prostornog uređenja – ISPU 
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja otvorilo je javno savjetovanje o Nacrtu uredbe 
o Informacijskom sustavu prostornog uređenja - ISPU. Javno savjetovanje bilo je otvoreno od 
20.7.2015. do 19.8.2015. godine. 
 
Uredbom se propisuje struktura, sadržaj, način rada, oblik i elektronički standard Informacijskog 
sustava prostornog uređenja, ovlasti i obveze u vođenju i upravljanju tim sustavom, te 
javnopravna tijela koja su prostorne i druge podatke dužna učiniti dostupnima putem 
Informacijskog sustava prostornog uređenja i način na koji su to dužna učiniti. 
Prava, obveze i pravila propisana Uredbom u vezi s izradom i donošenjem prostornog plana na 
odgovarajući se način primjenjuju i na izradu i donošenje izmjena i dopuna prostornog plana. 
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HKA je svoje primjedbe poslala 19. kolovoza. 
 
Pravilnik o stručnom ispitu osoba koje obavljaju poslove graditeljstva i prostornog uređenja  
 
Hrvatska komora arhitekata sudjelovala je u javnoj raspravi, te je dostavila svoje primejdbe na 
prijedlog Pravilnika o stručnom ispitu osoba koje obavljaju poslove graditeljstva i prostornog 
uređenja dana 02.studenog 2015.god.  
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Međunarodna aktivnost 
 

 
Upravni odbor, Odbor za 
međunarodnu suradnju 
 

 
 
trajno 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
HKA – ACE 
 
Izvještaj sa sastanka Generalne koordinacije (GC 1/15) i Izvršnog odbora (EB 3/15) ACE-a, 
Bruxelles 
 
Prva ovogodišnja Generalna koordinacija (GC 1/15) ACE-a održana je u Bruxellesu 5. i 6. ožujka, 
a potom i sastanak Izvršnog odbora ACE-a (EB 3/15) u subotu, 7. ožujka. 
Na Generalnoj koordinaciji prisustvovalo je oko 20 predstavnika nacionalnih asocijacija. Uz 
uobičajene točke dnevnog reda, naglasak je bio na pripremi političkih pozicija ACE-a (točke 4.1. 
– 4.9.), od kojih je zasad pripremljen samo jedan dokument dok rad na ostalima sporo 
napreduje. 
Podneseni su izvještaji po pojedinim područjima (TA1-TA3). Iz raspravljenih tema izdvajam: TA1 
– izvještaj M. Hynds o'Flanagan o trenutnom statusu aktivnosti Transpozicije PQD-a. Navela je 
da EK nije objavila završni izvještaj Transparency Excercise iz rujna prošle godine, ali da je od 
zemalja članica već zatražila nacionalne akcijske planove vezano uz transpoziciju direktive, što je 
ocijenjeno neobičnim. TA2 – izvještaji o sastancima radnih grupa, osnivanje nove radne grupe za 
BIM, prvi sastanak u travnju o.g. TA3 – ACE pokreće novu veliku kampanju pod nazivom 
"Arhitekti protiv klimatskih promjena", te je N. Galabov iznio prijedlog aktivnosti kampanje 
(očekuje se konkretniji plan). 
Raspravljen je dnevni red i aktivnosti planirane za Generalnu skupštinu u Tallinnu u travnju o.g., 
posebno za sesiju planiranu za petak poslijepodne – Internacionalizacija: globalna odgovornost. 
Glavni tajnik podnio je izvještaj o prvom sastanku ACE-ove grupe Future & Strategy – panela 
pozvanih nezavisnih eksperata sa zadatkom da "izvani" promisle budućnost i strateške ciljeve 
ACE-a i profesije u Europi. 
 
Na Izvršnom odboru raspravljeni su tekući poslovi i rekapitulirani zaključci s Generalne 
koordinacije. Vezano uz financije (toč. 5.1. – 5.4.), odvila se duža diskusija s obzirom da ACEov 
budžet već godinama ne prati porast aktivnosti. Nije moguće planirati nove aktivnosti 
oslanjajući se na postojeću strukturu budžeta, članarine nisu povećavane, a prihodi iz EU 
projekata se isplaćuju nakon završetka trajanja projekta i neredoviti su. I dalje je aktualan slučaj 
s Poljskom i plaćanjem članarine. Takvi slučajevi unose nesigurnost u financijski plan. U 
dogovoru s knjigovođom, razmišlja se o ukidanju ACE AISBL-a, te prelasku ACE-a u sustav PDV-a. 
Nisu još završeni svi proračuni i projekcije, pa će se odluka donijeti kad budu poznati svi 
elementi takve odluke.  
Izvršni odbor također je raspravio dosadašnje zaključke Future & Strategy grupe, te dao neke 
načelne smjernice na koje će Glavni tajnik skrenuti pažnju članovima grupe. 

 

Četvrti sastanak Izvršnog odbora ACE-A (EB 4/15), održan je 18. lipnja 2015. godine u 
Bruxellesu. Sjednici je prisustvovao član HKA-a Dubravko Bačić. Na sjednici su podnesena 
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izviješća vezano uz tekuće aktivnosti ACE-A, tekuća pitanja financijske prirode, te je usvojen 
prijedlog budžeta za 2016. godinu. Raspravljao se je o dosadašnjem radu i stanju dovršenosti 
dokumenta koje ACE namjerava izdati u seriji Manifesti 

 
U Bruxellesu je dana 25. i 2z6. rujna održana sjednica Generalne koordinacije ACE-a GC2/2015, 
na kojoj je prisustvovao Dubravko Bačić, član odbora ACE-a. Teme generalne koordinacije  
Koordinacije bile su priprema dokumenta za sljedeću Opću skupštinu te izviješća radnih grupa.  
 
Sjednica Skupštine ACE-a je održana 16. listopada u Trstu. 

 

HKA – PROFESSIONAL MOBILITY&REGULATION 

 

Tematski sastanak Vijeća arhitekata Europe Professional mobility&regulation održan je u Parizu 
20. i 21. svibnja 2015. godine a ispred Komore sastanku je prisustvovao Dubravko Bačić. Cilj 
sastanak je bio prezentiranje sinergije između šest radnih grupa ACE-a.  

 
EUROPSKI FORUM ZA ARHITEKTONSKE POLITIKE – EFAP 
 
U Bruxellesu je 30. siječnja 2015. god., održana izvanredna Generalna skupština i Konferencija 
Europskog foruma za arhitektonske politike – EFAP, na kojoj HKA nije svog predstavnika već je 
Predsjednik HKA-a punomoć dao kolegi iz Ordem dos Arquitectos iz Portugala Jorgeu Bonito 
Santosu. 
 
European Network of Architects’ Competent Authorities - ENACA 
 
ENACA - European Network of Architects’ Competent Authorities  je dobrovoljna inicijativa nekih 
nadležnih tijela (CAS) odgovornih za djelovanje arhitektonske struke u pogledu kvalitetne 
provedbe i ispunjavanje PQD Direktive (kako pomoći sebi i drugima koji traže priznanje svojih 
kvalifikacija kako bi se registrirali u skladu sa zakonima u zemlji domaćinu. 
 
Dana 13. ožujka 2015. godine održan je sastanak  gdje su značajnije točke dnevnog reda bile: 
Priznavanje stručne kvalifikacije; Promjene koje je donijela izmjena Direktive o priznavanju 
inozemnih stručnih kvalifikacija, Stanje u državama EU, radionice o automatskom priznavanju, 
općem sustavu, privremeno/povremeno pružanje usluga i projektantski nadzor. 

 
Dana 23. listopada 2015.god. održan je sastanak na kojem su glavne točke dnevnog reda bile 
notifikacija kvalifikacija u arhitekturi te međudržavno priznavanje stručnih kvalifikacija sa 
naglaskom sa izradom uputa kojima bi se koristile sve države članice EU-a, te bi time bio olakšan 
proces priznavanja kvalifikacije. 
 
HKA – ZAPS 
 
U Ljubljani, 8. rujna 2015. godine,  u prostorijama ZAPS-a održan je sastanak s temom 
priznavanja inozemnih stručnih kvalifikacija s posebnim naglaskom na postupak priznavanja 
kvalifikacija iz trećih zemalja. Hrvatska komora arhitekata već dvije godine provodi postpak 
priznavanja inozemnih stručnih kvalifikacija i ove godine je po prvi puta zaprimljen zahtjev za 
priznavanje iz treće zemlje. Postupak se znatno razlikuje od automatskog postupka priznavanja 
koji se provodi za kvalifikacije stečene na prostorima EU-a. S obzirom da su ZAPS i Inženirska 
zbornica Slovenija do sada već stekli dosta iskustva u navedenim postupcima na ovom su se 
sastanku razmijenila iskustva i načini rada. 
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Prisutni HKA – Jasna Tucak i Tonkica Špančić 
Prisutni ZAPS – Andreja Divjak, Vlado Krajcar i Renata Gomboc (Inženirska zbornica Slovenija). 
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AKTI  
Hrvatske komore arhitekata 
USVOJENI / U DONOŠENJU 
 

 
Upravni odbor,  
Posebna tijela 
 

 
 
trajno 
 

 
 
 

 
11. REDOVNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA - a 
  
Održana 12.12.2014. godine.  
 

 Odluka o administrativnim  naknadama. 
 
12. IZVANREDNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA - a 
 

 Izmjene i dopune Statuta HKA-a 

 Izmjene i dopune Pravilnika o izborima HKA-a 
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Međunarodni skupovi 
u organizaciji 
/ uz sudjelovanje HKA - a 
 

 
Upravni odbor 
Organizac. odbor 
Tajništvo 
 

 
studeni 2014. / 
studeni 2015. 

  
HKA – MUNICIPAL INVESTMENT AND DEVELOPMENT ARENA 2015 
 
U ožujku 2015. godine u organizaciji EBRD-a i Infearena Grupe, pod pokroviteljstvom Grada 
Zagreba, organizirana je prva konferencija glavnih gradova jugoistočne Europe u Zagrebu. 
 
Cilj konferencije bio je predstaviti mogućnosti za poslovanje investitora iz privatnog i javnog 
sektora u suradnji s gradovima te razmjena iskustva gradova o razvoju i ulaganjima u regiji. 
Konferencija je imala za cilj učiniti gradove učinkovitijima i konkurentnijima i uspostaviti 
inicijativu o trajnoj suradnji između glavnih gradova i drugih razvijenih gradova u regiji. Ispred 
Komore prisustvovao je predsjednik Tomislav Ćurković. 
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Lobiranje 
 

 
sve strukture Komore 

 
trajno 

  
Upravni odbor HKA-a, na čelu s predsjednikom/predsjednicom  i u ovoj je godini lobirao 
promicanje ciljeva struke i zaštitu  javnog interesa društva.  
Pri tom se posebno nastojalo izgraditi kvalitetan odnos unutar strukovnih tijela u Republici 
Hrvatskoj, te osigurati njihov zajednički nastup u javnosti, tijelima državne uprave i na svim 
važnijim događanjima od značenja za ugled i rad struke. Zato su, uz Komoru, u važnije aktivnosti 
uključivana regionalna društva arhitekata, UHA, Arhitektonski fakultet i dr. pravni subjekti 
relevantni za unaprjeđenje struke. 
 
Uspostavljaju se kontakti i daljnja suradnja s tijelima i institucijama struke i Države.  
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Osobito su važni kontakti s: 
- MGPU-om, 
- MG-om, 
- MRMS-om, 
- MVEP-om, 
- MZOP-om, 
- MZOS-om, 
- MK-om, 
- Odborom za prostorno uređenje i graditeljstvo Hrvatskog sabora, 
- Odborom za zaštitu okoliša i prirode Hrvatskog sabora, 
- Odborom za zakonodavstvo, 
- Savjetom za prostorno uređenje RH, 
- Gradom Zagrebom 
- AZTN-om, 
- Arhitektonskim fakultetom, 
- UHA-om, 
- UHU-om, 
- ACE-om i njezinim članicama, 
- UIA-om, 
- EFAP-om, 
- drugim strukovnim i nestrukovnim asocijacijama i pravnim osobama. 

 
U skladu s politikom Komore, kao i njezinim formalno pravnim mogućnostima djelovanja, uz 
uobičajene načine lobiranja, posebnu pozornost Komora je pridavala uspostavljanju partnerskih 
odnosa s institucijama o kojima ovisi kvaliteta arhitektonskog djelovanja, pa time i kvaliteta 
izgrađenog okoliša.  
Čak i u teškim situacijama u kojima postoji razilaženje u stajalištima, Komora je nastojala 
razvijati partnerski odnos i proaktivno djelovati u skladu s njezinim poslanjem i zakonom 
propisanim zadaćama.  

 

 
16 

 
Ostale aktivnost 
 

 
 

 
 

  
Hrvatski zavod za norme 
 
HKA je osigurala za svoje aktivne članove dostupnost hrvatskih normativnih dokumenata putem 
Repozitorija hrvatskih norma po sustavu Read Only. 
U Repozitoriju je pohranjena digitalna zbirka hrvatskih norma i ostalih normativnih dokumenata 
koji nastaju kao rezultat normizacijskog procesa u HZN-u. U registru repozitorija hrvatskih 
norma upisano je ukupno 2202 članova HKA. 
 
 
HKA – Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost 
 
U siječnju 2015. godine na inicijativu HKA-a u FZOEU-a je održan sastanak s ciljem usuglašavanja 
stavova o pripremi Uputa za izradu glavnih arhitektonskih projekta za energetsku obnovu 
zgrada kojom bi se postiglo ujednačenje kvlaitete projekata na tržištu, a s tim i cjenovno 
ujednačenje. Obzirom da je tada bio u tijeku poziv za apliciranje sredstava za izradu projektne 
dokumentacije za energetsku obnovu višestambenih zgrada, učestali su upiti članova HKA-a o 
proceduri i opremljenosti glavnih projekata. Dogovoreno je da se HKA obrati MGIPU-u. 
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ANKETA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 
Hrvatska komora arhitekata počela je s provođenjem istraživanja radi prikupljanja povijesnih 
podataka o cijenama arhitektonskih usluga radi što bolje primjene Pravilnika o standardu 
usluga, koji je Hrvatska komora arhitekata donijela na sjednici Skupštine dana 13. prosinca 
2013.god. Pravilnik o standardu usluga zamijenio je dotadašnji Pravilnik o cijenama usluga, koji 
je morao biti stavljen van snage, zbog potrebe usklađivanja hrvatske regulative s pravnim 
stečevinama Europske unije.  
Rezultat istraživanja HKA-a koristit će kod utvrđivanja vrijednosti satnica arhitektonskih usluga 
kao i adekvatnost dosadašnjih načina određivanja cijena usluga, te na taj način osiguravati 
parametre za kvalitetnu primjenu i valorizaciju arhitektonskih usluga. 
Za prikupljanje podataka izabrana  je agencija za istraživanje tržišta i javnog mnijenja Ipsos Puls 
d.o.o. Agencija Ipsos Puls garantira potpunu tajnost i zaštitu individualnih podataka svih 
ispitanika. Individualni podaci pojedinih ureda i njihovih zaposlenika neće biti povezivi s 
njihovim odgovorima u upitniku, već će odgovore statistički obraditi i prikazivati isključivo kao 
skupne podatke u obliku postotaka i prosjeka. 
U siječnju 2015. godine prezentirani su prikupljeni rezultati na temelju 110 ispunjenih anketa, 
podataka FINA-e i Državnog zavoda za statistiku te tvrtke G consult (beza poslovnih subjekata) 
 
HKA – MATICA HRVATSKA 
 
Matica hrvatska je uz  20 postojećih odjela koji pokrivaju gotovo sve discipline i domene 
znanstvenog i kulturnog djelovanja prvi put u svojoj povijesti dobila i samostalan odjel posvećen 
arhitekturi. 
 
Pročelnikom Odjela  izabran je Alen Žunić, za tajnicu je izabrana dr. sc. Zorana Sokol-Gojnik, a za 
člana Odbora dr. sc. Tomislav Premerl. Namjera je Odjela aktualne teme arhitekture i kulture 
prostora otvoriti prema široj javnosti, a arhitekte pozvati na aktivno sudjelovanje i proširenje 
strukovnog članstva. 
 
HKA – OKA, HDKA, HSZG 
 

 

Nigel Thorne, počasni član i bivši predsjednik 
Međunarodnog udruženja krajobraznih arhitekata 
Europe (International Federation of Landscape 
Architects - Europe) bio je glavni govornik 20-og 
stručnog simpozija o zelenoj gradnji pod nazivom 
„Održivost i krajobrazna arhitektura – više od 
dizajna!“. Organizatori simpozija su Hrvatski 
savjet za zelenu gradnju, Hrvatsko društvo 
krajobraznih arhitekata te Hrvatska komora 
arhitekata 

- Odbor za krajobraznu arhitekturu. Simpozij se održao u srijedu, 13 svibnja 2015. sa početkom 
u 9.00 sati u hotelu International – dvorana Grand salon, Miramarska 24, Zagreb. Na otvorenju 
simpozija nazočne je prigodnim govorom pozdravio i predsjednik Komore Tomislav Ćurković. 

SIMPOZIJ BAŠTINSKI SUSTAVI I PROSTORNO PLANIRANJE 
 
1.lipnja 2015. u Muzeju Mimara u Zagrebu, na inicijativu i u suradnji s Odborom za krajobraznu 
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arhitekturu Hrvatske komore arhitekata, Zavod za prostorno uređenje predstavio je rezultate 
EU projekta IPA prekogranične suradnje Hrvatska – Crna Gora “Baština - pokretač razvoja” 
Zajedničke prekogranične aktivnosti u primjeni novih metodologija na zaštiti i upravljanju 
prirodnom i kulturnom baštinom na području Dubrovnika i Boke Kotorske. 
Inicijativa  za organiziranje simpozija je proizašla iz profesionalnog interesa Odbora za 
krajobraznu arhitekturu da stručnoj javnosti predstavi rezultate Projekta te otvori stručnu 
raspravu i dijalog o danas vrlo aktualnoj temi vrjednovanja krajobraza koja je iscrpno istražena u 
okviru projekta. Obveza je to koja proizlazi iz Konvencije o EU krajobrazima/Europske 
konvencije o krajobrazu. Također se željela promovirati EU povelja o prostornom planiranju i 
Procjena utjecaja na kulturnu baštinu za znamenitosti svjetske baštine tzv. HIA. 
Panel rasprava u sklopu simpozija dala je i stručni komentar  na rezultate projekta, a sudionici 
simpozija bili su stručnjaci s referencama na području vrjednovanja krajobraza kao baštine te 
predstavnici institucija koje u okviru svog djelovanja pokrivaju predmetnu tematiku. 
 
HKA – BRICK AWARD '16 
 
Nastavljajući se na već tradicionalni međunarodni projekt tvrtke Wienerberger, dodjelu nagrade 
Brick Award koja se dodjeljuje već desetu godinu, Hrvatska komora arhitekata surađivala je u 
natječaju za najbolju arhitektonsku realizaciju u kojoj je korištena opeka u vidu imenovanja 
člana ocjenjivačkog suda. Sve prijavljene projekte u razdoblju od 1. studenoga 2014. do 31. 
ožujka 2015. godine ocjenjivao je ocjenjivački sud koji su činili članovi Zbornice za arhitekturo in 
prostor Slovenije, Hrvatske komore arhitekata te predstavnik Wienerbergera SEE.  
Stručni ocjenjivački sud birao je najbolje arhitektonske realizacije u kojima je korištena opeka na 
području Slovenije, Hrvatske, Bosne i Hercegovine te Srbije i Crne Gore.  
Izabrani projekti konkurirali su na svjetskom natječaju Brick Award ‘16.  
 
Brick Award '16 poseban naglasak stavlja na prirodnu integraciju u okoliš, geometriju, karakter, 
ali i kvalitetu zgrade i osvjetljenje. Kako bi mogao konkurirati na natječaju, značajan dio projekta 
mora biti izveden od opeke, a završetak izvedbe projekta mora biti 2013. godina ili kasnije. 
Ocjenjivat će se nove, rekonstruirane i obnovljene zgrade koje su energetski efikasne i ekološki 
prihvatljive. Projekti moraju objasniti na koji način će se unaprijediti kvaliteta življenja te imati 
odgovoran i održiv pristup arhitekturi, a prilikom prijave potrebno je naznačiti za koju kategoriju 
objekt konkurira. Upotreba Wienerberger materijala nije uvjet za sudjelovanje u 
međunarodnom projektu “Brick Award '16”. 
 
Za člana ocjenjivačkoj suda iz HKA-a predložen je Branimir Rajčić, dipl. ing. arh., te je Upravni 
odbor dopisnom sjednicom održanom 13. travnja odobrio njegovo imenovanje. 
 
HKA – HRVATSKO ETNOLOŠKO DRUŠTVO 
 

 

Kao predstavnica HKA 25. svibnja na Filozofskom 

fakultetu Sveučilišta u Zagrebu na znanstveno-

stručnom skupu „BAŠTINA I PRIRODNE 

KATASTROFE. POPLAVE U HRVATSKOJ 2014. GODINE 

– POSLJEDICE I PERSPEKTIVE“ sudjelovala je gđa 

Željka Jurković. 

Prije početka Stručnog skupa u predvorju knjižnice 

Filozofskog fakulteta otvorene su dvije Izložbe: 

 
Izložba studenata i nastavnika Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu „Studio 1 / 
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Gunja“, autora postave: doc. Ivana Ergić, dipl. ing. arh. i doc. Branimir Rajčić, dipl. ing. arh. 

Nekoliko riječi o toj Izložbi na otvorenju je rekao prof. dr. sc. Mladen Jošić, dipl. ing. arh. 

Izložba Hrvatske komore arhitekata „Idejna arhitektonska rješenja za tipske projekte 

zamjenskih stambenih zgrada na poplavljenim područjima“, autorica postave: Željka Jurković, 

dipl.ing.arh. Nekoliko riječi o toj Izložbi na otvorenju u ime HKA rekla je Željka Jurković, 

dipl.ing.arh. 

Obje Izložbe otvorio je Dekan Filozofskog fakulteta prof. dr. sc. Vlatko Previšić, a nakon Izložbe 

uslijedilo je održavanje sesija i predavanja. 

Gđa Jurković održala je kao predstavnik HKA-a prezentaciju i predavanje s temom „Odabir 

Idejnih rješenja za izgradnju zamjenskih obiteljskih kuća na poplavljenim područjima“. 

Predavanje je dobro prihvaćeno, poslije predavanja razvila se konstruktivna diskusija u kojoj su 

pohvaljeni napori i aktivnosti HKA koje je poduzela u prihvaćanju koncepta obnove na način 

afirmacije tradicijskog graditeljstva, odnosno suvremenog reinterpretiranja koncepta tradicijske 

slavonske kuće.    

 
HKA – INŽENJERSKA KOMORA CRNE GORE 
 
Predstavnici Inženjerske Komore Crne Gore s kolegama iz Ministarstva održivog razvoja i 
turizma Crne Gore na čelu sa pomoćnikom ministra g. Danilom Gvozdenovićem, dana 28. 
travnja 2015. godine, posjetili su Hrvatsku komoru arhitekata. 
Primarni cilj posjeta je razmjena iskustva po pitanju izdavanja, oduzimanja, ovjere licenci kao i 
izmjena nakon ulaska RH u EU. Nastavno, jednako bitno je i razmjena iskustva o osamostaljenju 
HKA obzirom da u Crnoj Gori trenutno postoji zajednička Inženjerska komora koja osim 
arhitekta okuplja i građevinare, strojare i elektroinženjere. 

 
 

Tomislav Ćurković, dipl.ing.arh.,   Željka Jurković, dipl.ing.arh., 
predsjednik Hrvatske komore arhitekata  predsjednica Hrvatske komore arhitekata  
u mandatu 2012. – 2015.    u mandatu 2015.-2019. 
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Urbroj:  505-07-15-2 
U Zagrebu,  18. prosinca 2016. 


